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Z OBECNÍHO ÚŘADU

DOKONČENÉ AKCE V ROCE 2024

Oprava OÚ

V červenci byla dokončena 

rekonstrukce obecního úřadu. 

Původní stav a opotřebení budovy odpovídal stáří objektu, 

které se odhaduje na přibližně 100 let. Zdivo nebylo 

izolováno proti zemní vlhkosti. Nadzemní části objektu 

byly poškozeny trhlinami. Příčinou bylo založení objektu na 

kamenných základech umístěných v různých hloubkách 

a neexistence ztužujících věnců. Dřevěný hambalkový krov 

a bednění střechy byly místy poškozené vlivem zatékání 

a  působením dřevokazného hmyzu. Celkové náklady na 

rekonstrukci činily 9 700 000,- Kč. Na akci jsme získali 

dotaci 6 027 100,- Kč z Ministerstva pro místní rozvoj.

Zázemí TJ Hradec nad Svitavou

V únoru začala jedna z větších staveb v obci "Zázemí TJ 

Hradec nad Svitavou" v prostoru stávajícího fotbalového 

hřiště. V rámci rozšíření areálu bude plocha fotbalového 

hřiště zvětšena na rozměry 106,5m x 63 m. Bude 

vybudováno nové multifunkční hřiště v rozměrech 36m 

x  18 m a nové dětské hřiště. V roce 2024 bylo prostavěno 

38 000 000,- Kč a v rámci této stavby byl vyčerpán 

zastupitelstvem obce schválený 20 000 000,- Kč úvěr. 

Stavba by měla být dokončena v jarních měsích roku 2025. 

Zbudování nových prostor pro činnost školní družiny ZŠ

Hlavní část projektu zahrnovala stavební úpravy 

nevyužívaných vnitřních prostor objektu základní školy pro 

provoz školy. Jedná se o prostory, které budou využity pro 

školní družinu. Byla zpracována projektová dokumentace 

stávajících nevyužívaných prostor. Realizací projektu 

vznikly dvě třídy školní družiny, nové dívčí a chlapecké WC, 

denní místnost pro personál a WC pro personál. Celkové 

náklady na rekonstrukci činily 3 200 000,- Kč. Projekt je 

spolufinancován Evropskou unií a na akci jsme získali 

dotaci přes MAS Svitava z  Ministerstva pro místní rozvoj - 

výzva IROP – Vzdělávání v celkové výši 2 879 083,24 Kč.

Podlaha v MŠ

Přes letní prázdniny byly v obou oddělení mateřské školky 

vyměněny podlahové krytiny. Stávající podlahová krytina 

byla nahrazena kobercem, který je vyroben s polyamidové 

střiže s antibakteriální úpravou a heterogením PVC, 

Vážení občané,   
dovolte mi, abych Vám všem úvodem popřál v roce 2025 hodně zdraví, úspěchů jak v osobním, tak i profesním životě, 
a aby Vám co nejdéle vydržela klidná a pohodová atmosféra při splnění všech Vašich přání a předsevzetí do nového roku. 
Kamil Pavliš
starosta obce
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splňující normu na zvýšenou bezpečnost z hlediska 

nehořlavosti. Celkové náklady činily 420 000,- Kč.

Podlaha na Formance

Navrhované stavební 

úpravy řešily kompletní 

renovaci parket na sále a nový koberec na podiu ve 

společenském domě Formanka. Parkety byly vybroušeny, 

vytmeleny a nakonec ošetřeny  dvouvrstvým lakem. Na 

pódiu byl odstraněn starý koberec a nahrazen novým s 

polyamidovým vláknem. Tyto práce přispěly k celkovému 

zlepšení vzhledu a funkčnosti společenského domu 

Formanka, což ocení všichni návštěvníci a uživatelé tohoto 

prostoru. Celkové náklady činily 380 000,- Kč a na akci jsme 

získali dotaci z Pardubického kraje, z Programu pro obnovu 

venkova ve výši 135 000,- Kč.

ZŠ a MŠ

Základní a mateřská škola jsou jedinou příspěvkovou 

organizací obce. V rozpočtu na rok 2024 byl schválen 

příspěvek ve výši 3 500 000,- Kč. Jedná se o peníze na 

provoz (topení, elektřina, voda), na služby (pojištění, 

telefony, plavecký výcvik pro děti, atd.), na nákup 

drobného majetku (skříně, počítače, interaktivní 

dataprojektory a tabule, lavice, židle), učební pomůcky, 

drobné opravy (výmalby, osvětlení, drobné opravy na 

školní budově). V částce jsou zahrnuty všechny výdaje 

školy, mimo financí určených na platy.

K 31.12. 2024 je stav finanční hotovosti na bankovních 

účtech obce 32 764 000,- Kč. 

Kamil Pavliš

starosta obce

VÁNOČNÍ KONCERT V KOSTELE

POPLATEK ZA ODPADY

Výše poplatku za svoz a odstranění odpadů pro rok 2025 je ve výši 1.100,- Kč/občana. Poplatek je splatný do 30. června 2025, úhrada 

může být provedena v úřední dny hotově v pokladně OÚ nebo převodem na účet č. 1283338339/0800, VS 999 + číslo popisné.

POPLATEK ZA PSA

Pro rok 2025 činí poplatek za prvního psa 100,- Kč a za každého dalšího 200,- Kč a je splatný do konce května 2025. Forma 

úhrady je stejná jako u poplatku za odpady.

CENA VODNÉHO 

Cena vodného pro rok 2025 činí 39,20 Kč/m³ s DPH. 

CENA STOČNÉHO 

Cena stočného pro rok 2025 činí 66 Kč/m³ s DPH.
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SBĚR NEBEZPEČNÉHO A VELKOOBJEMOVÉHO ODPADU

proběhne

Ve čtvrtek 15.5.2025 od 10:00 do 18:00 hodin

V pátek 16.5.2025 od 7:00 do 10:00 hodin

sběrné místo

Střed obce (za Formankou)

Co nepatří do nebezpečného odpadu

Ledničky, mrazničky, televizory, zářivky, akumulátory (včetně elektrolytu), monočlánky, upotřebené oleje, olejové filtry, nemrznoucí 

a brzdové kapaliny, barvy, lepidla, ředidla, spotřební chemie z domácností, vyřazené léky, znečištěné textilie, železné nebo plastové 

obaly znečištěné škodlivinami.

Pneumatiky nejsou předmětem nebezpečného odpadu. NEBEROU SE !

Co patří do velkoobjemového odpadu

Odpad komunální povahy, který nelze uložit do svozové nádoby na komunální odpad.

Tzn. vyřazené kusy nábytku, koberce, lina, staré matrace, dětské kočárky apod.

V rámci svozu mohou být odebírány: staré oděvy a textilie, vyřazená obuv, molitan.

Nepatří sem:  asfaltová lepenka, eternit, stavební suť.

DIAMANTOVÁ SVATBA

Dne 23.12.2024 oslavili manželé Říhovi diamantovou svatbu - 60 let společného života. 

Srdečně blahopřejeme.
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OKÉNKO DO HRADECKÉ HISTORIE
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STŘEDOVĚKÉ OPEVNĚNÍ MĚSTA SVITAVY

Naše obec od svého založení patřila pod správu 

biskupského města Svitavy. V našem historickém ohlédnutí 

se seznámíme s vývojem jeho opevnění. Toto téma není 

moc probádané a mnohé historické omyly a polopravdy 

týkající se opevnění města často různí historici a badatelé 

opisovali jeden od druhého. Před několika lety jsem se 

začal středověkému opevnění Svitav více věnovat a  zjistil 

jsem mnoho nových informací, které se zde pokusím ve 

stručnosti sdělit. Vybrání místa pro založení města Svitav 

v  polovině 13. století olomouckým biskupem Brunem ze 

Schauenburgu se nestalo nahodile, jak se v některých 

publikacích o Svitavách uvádí, ale bylo velmi promyšleným 

činem zdejšího biskupského lokátora, který založení města 

řídil. Byl jim patrně Helembert z Thurmu, důvěrník biskupa 

Bruna. Pro založení nového města se přímo nabízelo místo 

na blízkém návrší u řeky Svitavy, obtékané dvěma potoky 

a částečně i řekou Svitavou. Zřejmě ještě ve 13. století bylo 

město obehnáno nějakými hliněnými valy doplněnými 

dřevěnými palisádami či ploty, jak tomu bylo například 

v  blízkém královském městě Poličce. Významný obranný 

prvek ale ve městě byl vybudován již v počátcích jeho 

založení v polovině 13. století. Byl to biskupský městský 

hrad. Podobné městské hrady vznikaly ve 13. století v řadě 

hrazených měst. Mnohé zanikly, jak tomu bylo právě 

v  biskupských Svitavách, blízké Poličce či Mohelnici, ale 

v  jiných městech byly přestavěny v dalších stoletích na 

zámky. Mohu zde uvést například zámek v Moravské 

Třebové, Kroměříži či Vyškově. Z dob vlády posledních 

Přemyslovců i krále Jana Lucemburského a Karla IV. je řada 

dokladů o opevňování mnohých královských 

i  poddanských měst kamennými hradbami. Zmínky 

o opevňování města Svitav z této doby chybějí. První jasná 

zpráva o opevňování města Svitav se týká až roku 1389, 

kdy olomoucký biskup Mikuláš vydal městu privilegium, 

kde nařizuje, aby si měšťané vybudovali lepší opevnění - 

věže, hradby, parkány a příkopy. V Mohelnici, která jako 

biskupské město měla podobný historický vývoj jako 

Svitavy, se dochovaly zprávy o opevňování města již ze 40. 

let 14. století. To již byla také opevněna blízká města 

Polička, Jevíčko, Moravská Třebová či Lanškroun a Litomyšl. 

Je málo pravděpodobné, že by město Svitavy po téměř 

celé 14. století něco nepodnikalo pro zkvalitnění svého 
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opevnění.  Nabízí se domněnka, že opevnění města před 

rokem 1389 existovalo a ve vydaném privilegiu se jedná 

jen o opravení či vylepšení městského opevnění. Celé 14. 

století bylo ve znamení budování městských hradeb, na 

kterém se podíleli i poddaní z okolních vsí, spadající pod 

svitavský okrsek. Město bylo obkrouženo silnou kamennou 

zdí, jejíž síla dosahovala až 2 metry. Výšku hradební zdi lze 

odhadnout na 6 -  8 metrů. Jako stavební materiál byla 

použita opuka. Hlavní komunikační cesta byla na obou 

koncích náměstí zabezpečena dvěma velkými branami, 

které výrazně převyšovaly hradební zeď. Horní branou, 

která stála poblíž kostela Navštívení P. Marie na dnešní ulici 

T. G. Masaryka, procházela cesta, která se za městem 

větvila na dva směry. Vpravo vedla cesta směrem na 

Litomyšl, vlevo vedla cesta přes Vendolí do královského 

města Poličky. Dolní brána stála přibližně v místech, kde 

končí náměstí u Červené knihovny. Z ní vycházela důležitá 

cesta směrem na Jevíčko, Olomouc a Brno. Mimo 

pozornost historiků zůstala brána u dnešní bašty poblíž 

autobusového nádraží. Jí se vycházelo směrem na Radiměř 

a Svojanov. Existovaly zde však i další dvě menší brány. 

Jedna stála v uličce poblíž dnešního hostince U Rumpála. 

Tou se vycházelo ke kostelu sv. Jiljí, který i s farou stály 

mimo město. Nedá se vyloučit, že touto branou se chodilo 

i do Moravské Třebové, Kamenné Horky či Koclířova.  Další 

menší branka stála v uličce Pod Věží, kterou se vycházelo 

směrem k Lačnovu a dále na Opatov či již vzdálenější 

Lanškroun. Vedle těchto tří velkých a dvou menších bran 

existovaly dvě až tři malé branky či fortny, které 

umožňovaly měšťanům přístup na jejich pozemky a dvory, 

které byly kolem města a naopak usnadňovaly vstup 

obyvatelům z předměstí či okolních vsí do města. Jedna 

taková fortna stála s velkou pravděpodobností v hradební 

zdi severně od kostela Navštívení P. Marie, kterou přicházeli 

obyvatelé z Lačnova a Javorníka do města a na 

bohoslužby. Další fortna byly v jižním hradebním pásu, kde 

se dnešní ulicí Erbenovou, v minulosti podstatně užší, dalo 

vyjít z města na pozemky v této části předměstí, nazývané 

Čtyřicet Lánů. 

Významným doplněním městského opevnění byly vodní 

příkopy. Řeka Svitava a dva potoky, které ze severní a jižní 

strany z větší části obtékaly město byly využity při 

budování vodních příkopů, které vytvořily před hradbami 

velmi dobrou přírodní překážku. Na západní straně města 

byl další přírodní překážkou rybník „Schwemmteich“ a jeho 

močálovité okolí, které opět znesnadňovalo přístup 

k hradbám. Hráze se stavidly a další vodní stavby (náhony) 

regulovaly podle potřeby výšku vodní hladiny v městských 

příkopech. Na východ od Dolní brány se voda ze severního 

i jižního vodního příkopu vlévala do řeky Svitavy, která 

v  těchto místech také tvořila významnou přírodní 

překážku. Před hlavními městskými branami byly vodní 

příkopy překlenuty s velkou pravděpodobností 

kamennými mosty a u malých forten si pravděpodobně 

vystačilo město jen s dřevěnými mosty. Městské brány byly 

opatřeny i  padacími mosty, aby se v případě nebezpečí 

mohlo město zcela uzavřít. Změny, které probíhaly ve 

vývoji válečnictví a  opevnění středověkých měst v době 

husitských válek se nevyhnuly ani Svitavám. 

K významnému přelomu ve vývoji Svitav došlo v roce 1450, 

kdy město převzal od olomouckého biskupa držitel 

sousední Litomyšle pan Zdeněk Kostka z Postupic. Tak byly 

v 50. letech 15. století i ve Svitavách vybudovány 

půlkruhové bašty, které převyšovaly hradební zeď a byly 

doplněny střílnami pro palné zbraně. Výška hradeb nebyla 

všude stejná, ale můžeme ji odhadnout na 5 - 7 metrů 

podle terénních podmínek. Síla hradební zdi byla asi 

2 metry, na koruně hradby v místech ochozů byla poněkud 

slabší. Velká pozornost byla věnována opevnění městských 

bran. Novinkou, která se začala po polovině 15. století 

uplatňovat v opevnění měst byly i barbakany, často 

polygonálního půdorysu, které byly budovány před 

branami. Tak tomu bylo v blízké Poličce a je možné, že tato 

novinka byla využita i při opevňování Svitav. Bašty 

umožňovaly boční palbu a vzájemné krytí sousedních 

úseků hradeb. Jistě byla ve Svitavách nově vybudována 

i  parkánová zeď. Ta bývala doplněna nízkými baštami, 

někdy byla bez bašt. Budována byla 8 - 15 metrů před 

hlavní hradbou a často stoupající přímo z hradebního 

příkopu. Těžiště obrany se tak přeneslo z hlavní hradby na 

parkánovou zeď. Parkánové zdi se ve Svitavách se 

nedochovaly, ale zcela určitě zde existovaly. 

Provedeme li si malou rekapitulaci, můžeme konstatovat, že 

hrazené město Svitavy mělo dvě hlavní brány, tři menší brány 

a dvě či tři fortny. Hradby byly doplněny nejméně devíti 

baštami. Délka kurtin (hradeb mezi jednotlivými baštami) 

byla velmi rozdílná a vycházela ze strategických podmínek, 

které v té části hradeb panovaly. Obvod městských hradeb byl 

asi 1330 metrů. V porovnání délky hradeb s blízkými městy 

mají Svitavy nejdelší obvod hradeb. U Jevíčka se udává obvod 

hradeb 1000 metru, u  Mohelnice asi 1030 metrů, u Poličky 

1200 metrů a  u  Moravské Třebové 1280 metrů. Město 

Litomyšl jsem z  tohoto srovnání vyjmul, protože historický 

vývoj Litomyšle a jeho opevnění je s výše uvedenými městy 

nesrovnatelný. Opevnění města Svitavy zvyšovalo jeho 

význam na křižovatce důležitých kupeckých cest.

Mojmír Fadrný, kronikář
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ÚSPĚCH V LITERÁRNÍ SOUTĚŽI

Ve čtvrtek 21. listopadu se dvě žákyně 9. ročníku naší 

školy zúčastnily literární soutěže Svitavská čtečka. Tuto 

soutěž každoročně pořádá svitavské gymnázium. 

Tentokrát soutěžilo téměř padesát studentů 9. tříd 

a  odpovídajících ročníků gymnázií z celého okresu 

Svitavy. Naše holky uspěly na výbornou - Sára Němcová 

si v prosinci do Svitav zajela pro diplom a cenu za druhé 

místo a Sofie Vítková skončila na krásném čtvrtém místě. 

Oběma děvčatům patří velký dík za vzornou reprezentaci 

naší školy.

VÁNOČNÍ SOUTĚŽ

Předvánoční čas na naší škole trávíme nejen učením, ale 

třeba i vyráběním dekorací do vánoční soutěže. Letos 

proběhl již třetí ročník soutěže o nejkrásnější vánoční 

dekoraci. Výrobků se nám sice sešlo méně než 

v předchozích ročnících, ale jejich kvalita byla velmi vysoká. 

Na prvním místě se umístila perníková chaloupka od Luďka 

Pešla ze 4. třídy, na druhém místě závěsný vánoční 

stromeček od Tey Munzarové ze 4. třídy a na třetím místě 

skončil adventní věnec od Elišky Boucníkové z 5. třídy. 

Slavnostní předání cen jsme spojili s celoškolním zpíváním 

koled kolem vánočního stromečku. Děkujeme 5. třídě 

a  jejich paní učitelce Plašilové, že nás při zpívání koled 

doprovodili na hudební nástroje. Vítězové soutěže obdrželi 

dárkové poukazy do knihkupectví Kosmas ve Svitavách. 

Všem, kteří se zapojili do soutěže, moc děkujeme, a těšíme 

se za rok na další ročník soutěže.
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KULTURA

VÁŽENÍ SPOLUOBČANÉ

Máme za sebou dvě poslední akce v roce 2024.

První z nich byl Lampionový průvod, který proběhl 

v  sobotu 9.listopadu. Vycházelo se z areálu hospůdky 

Žabka a účast byla opravdu veliká. Za podporu všem moc 

děkujeme.

Poslední událostí v tomto roce bylo Rozsvícení vánočního 

stromu 30. listopadu. Akce měla velký úspěch. Vánoční 

nálada, dílničky pro děti, koledy od dětí z naší základní 

školy pod vedením paní učitelky Plašilové. Za ochotu 

a  pomoc děkujeme všem, kteří se podíleli. Na závěr za 

námi přišel Mikuláš i s čerty a andílky.

Za kulturní komisi a spolek Hradec nad Svitavou vám do 



Hradecký zpravodaj - listopad / prosinec 2024 str. 11

HASIČI

roku 2025 přejeme hlavně zdraví, štěstí a co možná 

nejvíce splněných snů. 

Ještě jednou velice děkujeme těm, kteří nám - byť jen 

malinko - pomáhají. Bez vás bychom to nezvládli!

V letošním roce se můžete opět těšit například na dětský 

karneval, pohádkový les a spoustu dalších krásných akcí.

Během listopadu hasiči byli na cvičení dálkové dopravy 

vody v Opatovci. S dětmi jsme se zúčastnili lampionového 

průvodu v Hradci nad Svitavou. 15. listopadu se ve 

Svitavách konalo vyhlášení Okresní ligy Svitavska, kde byla 

přípravka oceněna za 1. místo v požárním útoku a také zde 

byla oceněna Natálie Jasanská  za 2. místo v lize 60 metrů 

překážek v kategorii starší žákyně.  Od listopadu probíhají 

tréninky dětí v tělocvičně.



CHOVATELÉ
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V prosinci se Vojta Šmíd a František Šperka zúčastnili 

Zimního halového kvarteta v Trutnově, kde se s časem 

47,83 umístili na 8. místě. A 13. prosince se kluci zúčastnili 

galaodpoledne hasičského sportu v Seči, kde obdrželi 

poděkování za reprezentaci Sdružení hasičů Pardubického 

kraje. 

Za SDH Hradec nad Svitavou, Vám přejeme krásné 

a pohodové Vánoce a úspěšný rok 2025.

ZO ČSCH HRADEC NAD SVITAVOU

V letošním roce se naší základní organizaci Českého svazu 

chovatelů v Hradci nad Svitavou podařilo získat krajskou dotaci 

na zastřešení části výstaviště , kde se vystavují králíci.

Tuto dotaci ve výši 66.000,- Kč s náší spoluúčastí ve výši 20% 

jsme zcela využili na demontáž stávajících držáků klecí pro 

králíky a montáž nové konstrukce se zastřešením.

Myslím ,že se nám to povedlo a hlavně to pomůže naším 

vystavovaným   králíčkům. Nebude na ně svítit přímé slunce 

a také je to ochrání před případným deštěm.

Celkově bych chtěl náš chovatelský rok 2024 zhodnotit 
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pozitivně. Na všech výstavách kde jsme se zúčastnili , jsme také 

dosáhli skvělých výsledků . Rozšiřujeme naše chovy drůbeže, 

holubů a také králíků . Pozorujeme pozitivně změny v chovech, 

zejména co se týče chovů zakrslých králíků. Musím  pochválit 

mladé chovatelé , zejména Karolínu Binderovou . Tato naše 

mladá chovatelka vystavovala své zakrslé králíčky i na celostátní 

výstavě Moravia Brno a získala tam za svůj chov také ocenění.

Na závěr chci všem popřát v novém roce 2025 hodně zdraví 

a štěstí. Také hodně chovatelských úspěchů a hodně trpělivosti.

Vaši chovatelé z Hradce nad Svitavou

Jaroslav Macek

Jednatel ČSCH Hradec nad Svitavou

MYSLIVECKÝ PLES HRADEC NAD SVITAVOU

Myslivecké sdružení Hradec nad Svitavou Vás srdečně zve na Myslivecký ples konaný již tradičně v Kulturním domě 

Formanka dne 25. 01. 2025. 

Čeká na Vás bohatá zvěřinová tombola a tradiční myslivecká kuchyně. K tanci a zábavě zahraje skupina ČT2. 

Přijďte ochutnat výborné jídlo, popít, pobavit se a zatančit si s námi.

Rezervaci vstupenek prosím provádějte na telefonním čísle 603 809 060. 

Vstupné 200,- Kč.

Těšíme se na Vás. 
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V minulém roce začal v rámci TJ trénovat tým mladší 

přípravky. Po roce získávání základních fotbalových 

dovedností dostali nejmladší hráči možnost porovnat své 

dovednosti se svými vrstevníky na fotbalovém turnaji ve 

Svitavách. Ten proběhl v sobotu 16. listopadu 2024 se 

v  hale Šapitó a se stal skutečnou oslavou fotbalu 

a  týmového ducha nejmladších dětí. Na turnaji se sešlo 

12 týmů dětí ve věku 7 let a mladších, včetně toho našeho 

z  Hradce nad Svitavou, a každý tým ukázal neuvěřitelný 

výkon. Tento turnaj nebyl zaměřen na výsledky, ale na 

radost z fotbalu, fair play a vzájemnou podporu.

Hlavní hvězdou turnaje byli bezpochyby hráči, kteří se od 

začátku zápasů do poslední minuty opravdu vyhecovali 

k  výborným výkonům. Systém turnaje 3+0 na 4 branky 

znamenal, že na každé straně hráli 3 hráči v poli a žádný 

brankář. Hřiště bylo ohraničeno mantinely, to ještě více 

podpořilo dynamiku zápasů a vyžadovalo od hráčů rychlé 

reakce a schopnost hrát pod tlakem. K tomu se hrálo na 

4  branky, z nichž dvě byly bránící a dvě útočné, což 

znamenalo, že týmy musely být neustále připraveny jak na 

útok, tak na obranu. Turnaj byl rozdělen do dvou skupin po 

šesti týmech, kde každý tým hrál systémem každý 

s  každým. Zápas trval 14 minut hrubého času, to dalo 

každému týmu šanci ukázat své schopnosti, a to i přes 

vysoké tempo a rychlé hokejové střídání. Znamenalo to, že 

se hráči i v průběhu hry pravidelně měnili, čímž si udržovali 

čerstvost a vysokou úroveň nasazení po celou dobu zápasu. 

Hlavní vize turnaje byla, aby se nehrálo na výsledky, ale na 

radost dětí z povedeného zákroku, kličky či gólu, všichni 

hráči se soustředili na výkon a na to, jak si užít každý 

moment na hřišti. To si myslím, že se plně povedlo.

Rovněž nezapomenutelnou součástí turnaje byla podpora 

rodičů, kteří vytvořili skvělou atmosféru během celého dne. 

Byli přítomní u každého zápasu, s bouřlivým 

povzbuzováním podporovali své děti a z každého 

povedeného momentu na hřišti se radovali, jakoby šlo 

o  jejich vlastní úspěch. Rodiče dokázali vytvořit prostředí, 

kde každý hráč cítil, že je v bezpečí a že je plně 

podporován. Jejich nadšení bylo nakažlivé – bez ohledu na 

skóre každého zápasu. Energie a pozitivní emoce, které 

dokázali posílat na hřiště byly neuvěřitelné.

Turnaj ukázal, jak důležitá je podpora rodiny a přátelské 

prostředí pro rozvoj dětí ve sportu. I když nebyly 

zveřejněny žádné výsledky, každý účastník, ať už hráči, 

trenéři nebo rodiče, odcházel s pocitem, že byl součástí 

něčeho výjimečného. Rodiče z Hradce nad Svitavou i všech 

Přední řada zleva: Michal Luňáček, Ondřej Vařejka, Vašík Svoboda.

Zadní řada zprava: Milan Veselý, Mikuláš Veselý, Jonáš Svoboda, Patrik De Bever, Vojtěch Felkl. 
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STARŠÍ PŘÍPRAVKA

Tým starší přípravky pod vedením rodinného tandemu Jana 

Straky a Milana Novotného  má za sebou velmi vydařenou 

podzimní část sezóny, kdy se nám podařilo na turnajích 

obsazovat pouze 1. a 2. místa. Radost nám také dělá to, že 

se Jirka Hladík, Míra Peterka a David Vorlíček stali 

pravidelnými účastníky kempů okresního výběru. 

Hned po skončení venkovní sezóny jsme zahájili halovou, 

dvěma turnaji v Kunštátu. Přes velmi silnou konkurenci naši 

kluci předvedli skvělé výkony a ve druhém turnaji jsme 

nenašli přemožitele. Následně se nám také povedlo 

triumfovat na okresním halovém turnaji v Poličce. 

Děkujeme všem rodičům a podporovatelům přípravkového 

týmu za přízeň a těšíme se na sportovní zážitky příští rok.

ostatních týmů vytvořili atmosféru, která byla plná radosti, 

smíchu a vzájemného respektu. Děti poznaly, že v týmu 

musí táhnout za jeden provaz, že sport přináší jak radost 

tak i zklamání, ale že to stojí za to. Turnaj jsme zakončili 

společných pokřikem „Hradec válí…“ a už se těšíme na další 

turnaje a zápasy v roce 2025. 

Hradečtí fotbalisté přejí všem spoluobčanům hodně zdraví, 

štěstí, životního nadhledu, úsměvu na rtech a chuti 

sportovat v novém roce.

FOTBALU ZDAR, TOMU NAŠEMU HRADECKÉMU ZVLÁŠŤ.        

Milan Veselý.


